
esu Audrius Petrošius, Seimo narys, išrinktas vienmandatėje
Baltijos rinkimų apygardoje atstovauti Jums, Klaipėdai bei
dirbti Lietuvos labui. Kasmet ateinu pas Jus, atsinešdamas
nuveiktų darbų ataskaitą, tokiu būdu siekdamas ne tik prista-
tyti nuveiktus darbus, tačiau ir atkreipti dėmesį į tai, kokie
stiprūs esame veikdami kartu. Apie aktualias problemas
sužinau būtent iš Jūsų, lankydamas apygardoje gyvenančius
rinkėjus, bendraudamas su miestelėnais, taip pat gaudamas
Jūsų laiškus. Dalį problemų pavyksta paversti apčiuopiamais
darbais, todėl pamačius gatvėje visuomet kviečiu nesikuklinti,
prieiti ir pasikalbėti, pasakyti, ką manote apie uostamiestį ir
pasiūlyti, kaip galime paversti Klaipėdą pačiu patraukliausiu
gyvenimui miestu.

Nors dirbdamas Seime stengiuosi galvoti apie kiekvieną
Lietuvos gyventoją, šiuo metu, turbūt, visiems aktualūs ir
Ukrainos bei pagalbos jos žmonėms klausimai. Žinau, kad

klaipėdiečiai labai svetingai sutinka bėgančius nuo karo. Esu
tikras, kad pagalba ir parama kariaujančiai Ukrainai, kartu yra ir
investicija į mūsų šalies saugumą. Gyvename Rusijos kaimy-
nystėje, todėl normalu kelti klausimus, ar esame saugūs. Kaip
tėtis, vyras, klaipėdietis Seimo narys, matydamas ir supras-
damas susirūpinimą noriu patikinti, kad ne tik Lietuvos kariuo-
menės, bet ir užsienio partnerių dėka esame saugūs, galime
būti ramūs dėl savo ir mūsų vaikų ateities.

Klaipėda yra ir bus miestas, atviras visiems taikiems žmonėms,
nepriklausomai nuo jų tautybės, rasės ar įsitikinimų, todėl
kviečiu visus būti vieningais, draugiškais ir atvirais, kasdien
dirbti vedamiems meilės savo miestui – Klaipėdai.
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KLAIPĖDOS
UNIVERSITETO
LIGONINĖ

Reikšmingiausias laimėjimas ne tik Klaipėdai, bet
ir visam Klaipėdos regionui – iškovota teisė
steigti Klaipėdos Universiteto ligoninę (klinikas) –
įstaigą, kurioje ne tik teikiamos aukščiausio lygio
medicininės paslaugos, gerinamos sąlygos pa-
cientams, bet, pasitelkiant Klaipėdos universi-
tetą, sudaroma galimybė mokytis, o vėliau ir likti
dirbti jauniems,motyvuotiems medikams.

Steigėjo teises perleidus Sveikatos apsaugos
ministerijai, nuo miesto pečių nuimta sunki
finansinė našta bei įsipareigojimai, kurių, jau
kuris laikas, kokybiškai vykdyti nepavykdavo dėl
kompetencijos ir lėšų stygiaus. Atitinkamai, į
steigėjus priėmus Klaipėdos universitetą – Klai-
pėdos aukštajai mokyklai atsiveria didžiulės
perspektyvos studijų programų ir mokslo plėtrai,
finansinių išteklių pritraukimui.

PAPILDOMAS
FINANSAVIMAS
MIESTUI

Perskirstant Lietuvos biudžetą, Klaipėda nebuvo
pamiršta. Užbaigiant 2021-uosius metus miestui
papildomai skirti 8,32 mln. eurų, kurių dalis teko
švietimo ir sporto sektoriams, pavyzdžiui, itin
sparčiai įrengiant išmaniąsias klases, pritaikytas
hibridiniam ugdymo metodui. 2022 metų viduryje
dar kartą tikslintas biudžetas, kur numatytos
papildomos 3,754 mln. eurų pajamos miestui,
šiuokart didžiąją lėšų dalį nukreipiant pašalpoms

miesto gyventojams ir ukrainiečiams. Papildomas
finansavimas leidžia miestui įgyvendinti tuos
projektus, kuriems įprastai pritrūksta lėšų
planuojant miesto biudžetą, todėl labai džiau-
giuosi, kad miestui pavyko skirtus pinigus
panaudoti prasmingai.

BALTIJOS
VIADUKO DARBŲ
FINANSAVIMAS

Seime pavyko įtikinti kolegas, kad Baltijos/
Vilniaus žiedo Klaipėdoje konversija į viaduką yra
nacionalinis interesas, labiausiai reikalingas
sparčiai uosto logistikai. Papildomai atkreipiau
dėmesį į faktus, kad tai yra pagrindinis įvažia-
vimas į miestą, kiti du įvažiavimai kertami gele-
žinkelio bėgių, kurių apkrovimas piko metu
įtemptas, taip pat kad tokio dydžio projektas nėra
pritaikytas miesto finansiniam pajėgumui. Jau
šiemet vietoje planuotų 5 mln. eurų suplanuota
skirti 8.5 mln. eurų iš įvairių šaltinių, tačiau
neabejoju, kad bus rastas ir papildomas finansa-
vimas, kai tik rangovas bus pajėgus padaryti
darbų už didesnę sumą.

DAUGIAU T VARKOS
JŪSŲ KIEMUOSE
Netvarka prie viešose miestų erdvėse, taip pat
daugiabučių kiemuose esančių atliekų surinkimo
aikštelių jau buvo tapę įprastu reginiu, ypač kai
kalbame apie stambiagabarites atliekas, kurios
nemokamai priimamos tam skirtose specialiose
vietose. Ne kartą mąstyta, kaip pakeisti žmonių
įpročius, tačiau sprendinys pokyčiui buvo išties
nesudėtingas. Mano iniciatyva administracinių
nusižengimų kodekse buvo atsisakyta įspėjimo,
kaip prevencinės priemonės, kadangi pažeidėjo
nustatymas reikalavo nemažai administracinio
resurso – darbuotojų laiko tiriant pažeidimą,
renkant įrodymus ir pan.

Visuomenė tampa vis sąmoningesnė, o vis labiau
pastebimas nepakantumas gamtos niokojimui
turi atsispindėti ir sankcijose. Įsigaliojus pakei-
timams, už atliekų tvarkymo taisyklių pažeidimus
iškart skiriama reali piniginė 30 – 140 € bauda.
Tokiu būdu labiau atkreipiamas dėmesys ir tų
asmenų, kurie į šiukšlinimą žiūri pro pirštus,

parodoma, kad žalingi visuomenei ir aplinkai
veiksmai turi pasekmes.

Nors dalis kolegų buvo skeptiški šiuo klausimu,
abejojo, ar pavyks nustatyti pažeidėjus, tačiau jau
susiformavusi praktika rodo, kad pakitimai prak-
tikoje veikia, o mums, gyventojams, sudaroma
galimybė gyventi tvarkingesnėje ir švaresnėje
aplinkoje.

LIETUVOS KREPŠINIO
ŠIMTMEČIO METAI

Kai kurie sprendimai turi labiau simbolinę reikšmę
ir nesprendžia itin aktualių problemų, tačiau yra
labai svarbūs atskiroms bendruomenėms. Akty-
vių klaipėdiečių, sporto entuziastų paragintas
inicijavau nutarimo projektą dėl 2022-ųjų metų
paskelbimo Lietuvos krepšinio šimtmečio metais.
Tai sporto šaka, turinti ypatingą reikšmę Lietuvos
istorijai, todėl šimtmečio minėjimo renginiai ne
tik suteikia galimybę deramai įprasminti ir pami-
nėti praeitį, pagerbti žmones, kūrusius ir pašven-
tusius savo gyvenimus sporto populiarinimui,
tačiau ir susikoncentruoti į šių dienų sporto
problematiką, ieškoti sprendimų, kad praėjus dar
šimtmečiui, taip pat turėtume kuo didžiuotis.

SPRENDIMAI KLAIPĖDAI



• 2023 m. pirmoje pusėje turi būti visiškai užbaigti Rumpiškės kvartalo
kompleksinio sutvarkymo visų trijų etapų darbai.

• Per 2023 m. turi būti užbaigti pagrindiniai nepatogumų keliantys
Baltijos viaduko darbai.

• Per 2023 m. bus atlikta didžioji dalis Neringos skvero tvarkymo darbų.

• Jau prasidėjo Taikos pr. 109 įvažiavimo ir kiemo tvarkymo darbai –
numatoma darbų vertė – 320000 eurų.

• Dar šiemet prasidės Naujakiemio gatvės pėsčiųjų takų
atnaujinimo darbai.

• Kitąmet bus tvarkoma didelė dalis Kauno g. esančių kiemų.

• Dar šių metų spalio mėnesį, tikimasi pasirašyti Kauno g. esančio
komisariato daugiaaukščio parkingo statybų rangos darbų sutartį.

• Šiuo metu vyksta projektavimo darbai P. Komunos g. važiuojamajai
daliai ir šaligatviams atnaujinti.

AKTYVUMAS
PARLAMENTINĖJE
VEIKLOJE:

Pabalsavau už

Pateikiau

Pateikiau

svarstomų
projektų Seime

teisės aktų
projektus

pasiūlymus teisės
aktų projektams

94%

39

25

Inicijavau

Parengiau

parlamentines
kontroles

išvadų įstatymų
projektams

8

30

Socialinių reikalų ir
darbo komitetų
(iki 2021 09 19)

40/40

Valstybės valdymo
ir savivaldybių

komitete
(nuo 2021 09 20)

31/31

Jaunimo ir sporto
reikalų komisijų

30/30

Energetikos ir
darnios plėtros

komisijos
posėdžiuose

39/39

DALYVAVAU:

Regioninėse,
nacionalinėse ir
tarptautinėse
konferencijose

Klaipėdos miesto
bendruomenės

renginiuose

Susitikimuose su
parlamentinių
grupių nariais,

valdžios
institucijų ir įvairių

organizacijų
atstovais

Neringos skvero tvarkymo darbai

Praėjusį rudenį gavau daugiau kaip šimto gyven-
tojų pasirašytą kreipimąsi dėl Neringos skvero,
esančio šalia PC „Maxima“ (Šilutės pl. 40A, Klai-
pėda), sutvarkymo, taip pat pėsčiųjų ir dviračių
tako tarp Šilutės pl. ir Taikos pr. įrengimo. Dar
praėjusių metų pabaigoje pavyko įtikinti miesto
administraciją įtraukti šių erdvių sutvarkymą į
miesto strateginį planą ir jau šiandien galime
džiaugtis prasidėjusiais darbais, kurie pareika-
laus šiek tiek gyventojų kantrybės – Jūsų laukia
2 etapai darbų, išdėstytų per dvejus metus. Į šių
erdvių sutvarkymą planuojama investuoti 2.6
mln. eurų. Darbams pasibaigus Jūs ir Jūsų vaikai
galės visavertiškai džiaugtis atgimusia erdve,
pėstieji ir dviratininkai – dar vienu nauju jiems
skirtu ruožu.

Vilkikų spūstys Baltijos prospekte,
pakeliui į CKT

Dėl vilkikų sukeliamų spūsčių Baltijos prospekte,
gavau išties daug laiškų. Kartu su Klaipėdos,
Centrinio Keleivių Terminalo, Uosto direkcijos
vadovais, ministerijos atstovais turėjome ne
vieną audringą susitikimą ir manau, kad visi kar-
tu bendrai radome sprendinius situacijai norma-
lizuoti: iš miesto pusės pakoreguota sunkiasvo-
rio transporto, vykstančio į CKT, eismo schema,
kur reikalinga, ant kelio išbraižyti geltoni koriai,
iš CKT vadovų pusės atverti papildomi vartai
transporto patekimui į CKT teritoriją – vieni
įprastam transportui, kiti – skirti tik kroviniui
atgabenti. Papildomai CKT įsipareigojo ieškoti
būdų paspartinti patikros procedūras ir dar
labiau padidinti pralaidumą.

KLASCO taršos problemų sprendimas

Sprendžiant daugelį metų klaipėdiečius
kankinančias taršos problemas ties KLASCO
terminalu, kreipiausi į KLASCO vadovus, Aplinkos
ministeriją, Valstybinio jūrų uosto direkciją bei
Susisiekimo ministeriją dėl informacijos pateikimo
ir vertinimo. Vėliau šių kreipimųsi pagrindu kartu
su Aplinkos ministru Simonu Gentvilu subūrėme
uosto, Klaipėdos savivaldybės ir kontroliuojančių
institucijų vadovus geležies rūdos krovos
terminale klausimu. Klaipėdos atstovams nuėjus
nelengvą kelia drauge, pavyko pasiekti pokyčių
šiuo klausimu – Aplinkos ministerijai sustabdžius
geležies rūdos krovą, buvo laimėti ir teisminiai
procesai, kuriuose KLASCO atstovai ginčijo
priimtus sprendimus. Šiandien kiekvienas naujas
krovinys turi pereiti pilną poveikio aplinkai
vertinimo procedūrą.

KITI APYGARDOJE MIESTO VYKDOMI AR ARTIMIAUSIU METU VYKSIANTYS DARBAI

KVIEČIAME SUSIPAŽINTI SU
SVARBIAUSIAIS TS-LKD
PARTIJOS DARBAIS LIETUVAI:

Įgiję visuomenės pasitikėjimą ir gavę daugumą Seime patekome į nesibaigiančių krizių
maratoną: startavome su COVID 19 pandemija, vėliau nuosekliam darbui pagalius
kaišiojo hibridinis karas, o dabar kovojame su Rusijos karo Ukrainoje padariniais –
rekordus mušančia energetine krize ir šoką keliančia infliacija. Tačiau net ir šių iššūkių
akivaizdoje gebame vadovautis vertybiniais principais, nepamiršti politinių pažadų savo
rinkėjams, susitelkti, dirbti komandoje ir įgyvendinti užsibrėžtus tikslus.
Vienybėje slypi stiprybė.

PASIRAŠYTAS
NACIONALINIS

ŠVIETIMO
SUSITARIMAS

Užtikrinamas švietimo
sistemos stabilumas,
priimamų ilgalaikių

sprendimų tęstinumas
ir nuoseklaus

finansavimo augimas

PADIDINTAS
FINANSAVIMAS
GYNYBAI IK I 2,5

PROC. BVP

Ryžtingai
stiprinama

valstybės gynyba

ATSINAUJINANČIOS
ENERGETIKOS

PROVERŽIO
PAKETAS

Lengvesnė elektros ir
vėjų jėgainių plėtra,
siekiant iki 2030 m.

tapti visiškai
energetiškai

nepriklausoma
valstybe

PATOBULINTOS
VAIKO

PRIEŽIŪROS
IŠMOKOS

Lankstumas derinant
šeimos ir asmeninius
poreikius su darbo

santykiais

SVEIKATOS
ĮSTAIGŲ TINKLO

REFORMA

Didesnis ir įvairesnis
sveikatos paslaugų
prieinamumas,

trumpesnės eilės
pas gydytojus

GREITOSIOS
MEDICINOS

PAGALBOS (GMP)
REFORMA

Efektyvumo
skatinimas: greitesnis
GMP medikų gyventojo

pasiekiamumas

VALSTYBĖS
TARNAUTOJŲ,

VIEŠOJO
SEKTORIAUS

SPECIALISTŲ,
PAREIGŪNŲ DARBO

APMOKĖJIMO
PAKEIT IMAI

Geresnės specialistų
darbo apmokėjimo

sąlygos, skatinamas šių
profesijų patrauklumas



2022-IEJI – YPATINGI METAI KLAIPĖDAI IR VISIEMS JĄ MYLINTIEMS ŽMONĖMS –
KLAIPĖDA ŠVENČIA 770 METŲ JUBILIEJŲ. ŠIA GRAŽIA PROGA NORIU PASVEIKINTI

VISUS IR PASIDŽIAUGTI, KAD SAVO KASDIENYBĖJE NENUSTOJAME KURTI,
PUOSELĖTI, AKTYVIAI ĮSITRAUKIAME Į MIESTO GYVENIMĄ.

SVAJODAMAS APIE ATEITIES KLAIPĖDĄ, MATAU JOJE NE TIK DAUGIAU JAUNŲ ŠEIMŲ, PLATESNĘ

AKADEMINĘ BENDRUOMENĘ, BET IR DARNŲ KULTŪROS BEI PRAMONĖS, SENJORŲ BEI JAUNIMO

INICIATYVŲ, ENERGIJOS IR JUDUMO BEI PASYVAUS POILSIO IR REKREACIJOS SUGYVENIMĄ.

NORĖČIAU, KAD KLAIPĖDA TAPTŲ NE TIK DIDELIU, BET IR DIDŽIU MIESTU, KURIAME VIETOS RASTŲ

KIEKVIENAS, KURIAME NUOMONIŲ IR ŽMONIŲ ĮVAIROVĖ KELTŲ DŽIAUGSMĄ, NE ĮTAMPĄ.

TIKIU, JOG VISI KARTU, ŠĮ GRAŽŲ MIESTĄ MYLINTYS ŽMONĖS, ESAME STIPRI BANGA,

GALINTI ĮVEIKTI NET IR SUNKIAUSIUS IŠŠŪKIUS!

SUSISIEKIME! Audrius.Petrosius@lrs.lt Audrius Petrošius

Spausdino UAB „Baltijos Kopija“, užsakymo numeris 54233, tiražas 30000 vnt.


